
Notice of Study Completion
Preliminary Design Study and Class Environmental  
Assessment for Development  
New Rest Centre within the boundaries of White River, Ontario  
(GWP 5134-22-00)

Avis d’achèvement de l’étude
Étude de conception préliminaire et évaluation environnementale de portée 
générale pour le développement 
Nouvelle aire de repos dans les limites de White River, Ontario  
(GWP 5134-22-00)

THE PROJECT

The Ontario Ministry of Transportation (MTO) retained Egis to complete a Preliminary Design Study and Class Environmental 
Assessment (Class EA) for a new rest centre within the boundaries of White River, Ontario.

Following a detailed evaluation of alternatives, Alternative 9 – White River Bar & Grill was identified as the preferred location, 
as shown in the figure below.

This site was selected based on several key advantages:

•  High visibility to the travelling public and proximity to local landmarks
•  Strong sightlines and location within the built-up area near the Highway 17/631 intersection
•  Shortest anticipated construction timeline
•  Flat topography, simplifying construction
•  Existing access to hydro and telecommunications infrastructure
•  Connection to municipal water and sanitary services
•  Most cost-effective option overall

The proposed layout will aim to integrate the existing White River Bar & Grill and includes the following amenities:

•  Accessible, 24-hour heated washrooms with potable water, flush toilets, and phone-charging outlets
•  A picnic area
•  Parking for 16 tractor-trailers
•  Parking for 38 passenger vehicles

THE PROCESS

The Preliminary Design was conducted in accordance with the approved planning process for Group “B” projects under the 
Class Environmental Assessment for Provincial Transportation Facilities and Municipal Expressways (2024).

The Preliminary Design is now complete. A Transportation Environmental Study Report (TESR) has been prepared and made 
available for public review. The TESR documents:

•  Existing conditions
•  Transportation opportunities
•  Consultation undertaken
•  Evaluation of alternatives
•  Preferred alternative
•  Environmental considerations, proposed mitigation measures, and future commitments

This notice is to inform stakeholders that the TESR will be available for a 30-day public review period from July 17, 2025, to 
August 17, 2025, on the project website: www.NorthernHighwayRestAreas.com. If concerns are raised during this time that 
cannot be resolved, the Ministry of the Environment, Conservation and Parks may become involved to review the issue before 
the Class EA process is considered complete and the project proceeds to Detail Design and construction.

COMMENTS

All comments received during the review period will be considered by the project team following the close of the comment 
period. Responses will be provided upon request.

Comments can be submitted through the project website or directed to the contacts listed below.

Jason Sharp, P.Eng. 
Project Manager 
Egis 
1-1329 Gardiners Road 
Kingston, ON  K7P 0L8 
tel: 343-344-2668

Lindsay Keats, P.Eng. 
Project Manager 
Ministry of Transportation Ontario 
Operations North/Operations Division 
447 McKeown Avenue 
North Bay, ON  P1B 9S9

Project e-mail: northernhighwayrestareas.canada@egis-group.com

If you would like to be added to the project mailing list, please contact a member of the project team or submit a request 
through the project website.

Individuals may request that the Minister of the Environment, Conservation and Parks (MECP) issue a Section 16 Order on the 
grounds that the order may prevent, mitigate, or remedy potential adverse impacts on Aboriginal or treaty rights. Requests 
not made on these specific grounds will not be considered. If a Section 16 Order request is submitted, the project cannot 
proceed until the MECP has made a decision. Requests must include: the requestor’s full name and contact information; the 
project name; the proponent’s name; the type of order being requested; detailed reasons explaining how the order may 
address adverse impacts on Aboriginal or treaty rights; information on any efforts made to resolve concerns directly with the 
proponent; and any other supporting information.

The request should be sent in writing or by email to the Ministry of Transportation Project Manager listed above and to:

Minister of the Environment, Conservation and Parks 
Ministry of Environment, Conservation and Parks 

777 Bay Street, 5th Floor 
Toronto, ON  M7A 2J3 

e-mail: minister.mecp@ontario.ca

And

Director, Environmental Assessment Branch 
Ministry of Environment, Conservation and Parks 

135 St. Clair Avenue West, 1st Floor 
Toronto, ON  M4V 1P5 

e-mail: EABDirector@ontario.ca

Information collected will be used in accordance with the Freedom of Information and Protection of Privacy Act. With the 
exception of personal information, all comments become part of the public record. If you have accessibility requirements  
in order to be able to participate in this study, please contact one of the project team members listed above.

LE PROJET

Le ministère des Transports de l’Ontario (MTO) a retenu les services d’Egis pour entreprendre une étude de conception 
préliminaire et une évaluation environnementale de portée générale (EE de portée générale) pour l’aménagement d’une nouvelle 
aire de repos dans les limites de White River, en Ontario.

Après une évaluation détaillée des solutions de rechange, la solution 9 – White River Bar & Grill – a été retenue comme étant 
l’emplacement privilégié, comme le montre la figure ci-dessous.

Ce site a été choisi sur la base de plusieurs avantages clés :

•  Grande visibilité pour les voyageurs et proximité des sites 
d’intérêt local

•  Excellentes lignes de visibilité et emplacement dans la 
zone bâtie près de l’intersection des autoroutes 17/631

•  Délai de construction prévu le plus court

•  Topographie plane, simplifiant la construction
•  Accès existant aux infrastructures hydroélectriques  

et de télécommunications
•  Raccordement aux services municipaux d’eau et d’égout
•  L’option la plus rentable globalement

L’aménagement proposé vise à intégrer le White River Bar & Grill existant et comprend les équipements suivants :

•  Des toilettes accessibles, chauffées 24 heures sur 24, avec 
de l’eau potable, des toilettes à chasse d’eau et des prises 
pour recharger les téléphones

• Une aire de pique-nique
• Stationnement pour 16 semi-remorques
• Stationnement pour 38 véhicules de tourisme

LE PROCESSUS

La conception préliminaire a été réalisée conformément au processus de planification approuvé pour les projets du  
groupe « B » dans le cadre de l’Évaluation environnementale de portée générale pour les routes provinciales et les  
routes express municipales (2024).

La conception préliminaire est maintenant terminée. Un rapport d’étude environnementale sur les transports (REET) a été préparé 
et mis à la disposition du public à des fins d’examen. Les documents du REET :

•  Conditions actuelles
•  Possibilités de transport
•  Consultation effectuée
•  Évaluation des solutions de rechange

•  Solution de rechange privilégiée
•  Considérations environnementales, mesures d’atténuation 

proposées et engagements futurs

Le présent avis vise à informer les parties prenantes que le REET sera disponible pour une période d’examen public de 30 jours, 
du 17 juillet 2025 au 17 août 2025, sur le site Web du projet : www.NorthernHighwayRestAreas.com. Si des problèmes soulevés 
pendant cette période ne peuvent être résolus, le ministère de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs pourrait 
intervenir pour examiner la question avant que le processus d’EE de portée générale ne soit considéré comme terminé et que le 
projet ne passe à la phase de conception détaillée et à la construction.

COMMENTAIRES

Tous les commentaires reçus au cours de la période d’examen seront pris en compte par l’équipe de projet après la clôture de la 
période de commentaires. Les réponses seront fournies sur demande.

Les commentaires peuvent être soumis par l’entremise du site Web du projet ou adressés aux personnes-ressources indiquées 
ci-dessous.

Jason Sharp, ing. 
Chef de projet 
Egis 
1-1329 Gardiners Road 
Kingston (Ontario) K7P 0L8 
tél. : 343 344-2668

Lindsay Keats, ing. 
Chef de projet 
Ministère des Transports de l’Ontario 
Opérations – Nord/Division des opérations 
447, avenue McKeown 
North Bay (Ontario) P1B 9S9

Courriel du projet : northernhighwayrestareas.canada@egis-group.com

Si vous souhaitez être ajouté à la liste de diffusion du projet, veuillez prendre contact avec un membre de l’équipe du projet ou 
soumettre une demande par l’entremise du site Web du projet.

Les particuliers peuvent demander au ministre de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs (MEPP) de prendre 
un arrêté en vertu de l’article 16 au motif que cet arrêté pourrait empêcher ou atténuer des incidences préjudiciables possibles sur 
les droits ancestraux ou issus de traités ou encore y remédier. Les demandes qui ne sont pas fondées sur ces motifs précis ne 
seront pas prises en considération. Si une demande d’arrêté en vertu de l’article 16 est présentée, le projet ne peut pas aller de 
l’avant tant que le MEPP n’a pas pris de décision. Les demandes doivent comprendre : le nom complet et les coordonnées du 
demandeur; le nom du projet; le nom du promoteur; le type d’arrêté demandé; des raisons détaillées expliquant comment l’arrêté 
pourrait remédier aux incidences préjudiciables sur les droits ancestraux ou issus de traités; des renseignements sur les efforts 
déployés pour résoudre les problèmes directement avec le promoteur; et toute autre information à l’appui de la demande.

Toute demande doit être envoyée par écrit ou par courriel au chef de projet du ministère des Transports indiqués ci-dessus et à 
l’adresse suivante :

Ministre de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs 
Ministère de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs 

777, rue Bay, 5e étage 
Toronto (Ontario) M7A 2J3 

courriel : minister.mecp@ontario.ca

et

Directrice des évaluations environnementales 
Ministère de l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs 

135, avenue St. Clair Ouest, 1er étage 
Toronto (Ontario) M4V 1P5 

courriel : EABDirector@ontario.ca

L’information recueillie sera utilisée conformément à la Loi sur l’accès à l’information et la protection de la vie privée. Tous les 
commentaires, à l’exception des renseignements personnels, feront partie du dossier public. Si vous avez des besoins en matière 
d’accessibilité pour participer à cette étude, veuillez prendre contact avec l’un des membres de l’équipe du projet nommés 
ci-dessus.


